
LA VEU DEL 
POBLE
Butlletí d’Informació Municipal                                                      Novembre 2022

- Continuem apostant per la millora dels camins rurals

- Millores al nucli urbà i més aparcament veïnal

- «Espinas», millor curtmetratge del primer FIV! 

- Estiu festiu: setmana cultural, festes d’agost i molt 
més! 

- L’esport és un dels nostres pilars: 3 CIMS i BTT 
Cudol Roig

- L’educació i la solidaritat sempre presents

Conselleria licita les obres del 
Consultori Mèdic Auxiliar



La veu de l’alcalde

Telèfons, adreces i 
horaris d’interés

LA VEU DEL POBLE - Butlletí d’Informació Municipal de Vilafamés
2

Benvolgut poble de Vilafamés, ja estem quasi a la recta final de la legislatu-
ra, i he de dir-vos que ha sigut possiblement la pitjor legislatura dels últims 
trenta anys. Hem passat per una pandèmia sense precedents on tot el país 
es va paralitzar, i a tot això cal sumar-li la manca de personal a l’ajuntament 
amb la qual vam començar el juny del 2019, i a més, som un equip de govern 
de tan sols quatre regidors. Bé, doncs tot això no ha impedit que Vilafamés 
fora avançant en tot el que és competència nostra, impulsant nombroses 
inversions i millores per a la ciutadania. Desgraciadament, hi ha unes altres 
que no depenen de nosaltres que han patit importants retards, concreta-
ment, el consultori auxiliar de Vilafamés, el qual gràcies al nostre dur treball i 
reunions amb els diferents responsables tant de la conselleria com a càrrecs 

orgànics del nostre partit, vam aconseguir importants canvis, ja que s’ha duplicat la seua superfície fins als 409 me-
tres quadrats, igual que el pressupost inicial, que ha passat de 300.000 a 1,1 milions d’euros, i això cal posar-ho en 
valor. Ara bé, no per això podíem quedar-nos parats i hem continuat fent pressió, tant per a la construcció del nou con-
sultori com per a la instal·lació d’un provisional on es puga donar millor servei. Mentrestant, hem anat detectant que 
els terminis s’anaven demorant cada vegada més i no s’estava complint amb el calendari promés. Per eixe motiu con-
siderem que teníem l’obligació moral de donar un colp damunt de la taula i exigir el que ens correspon. No hem volgut 
amenaçar a ningú, i lamentem si ha paregut això, l’única cosa que volíem era que es complisca el que s’havia promés 
al poble de Vilafamés. Així doncs, hem fet un pas valent i com vostés saben ens hem enfrontat al nostre partit ante-
posant els interessos dels nostres veïns. És el que pense que calia fer arribat a aquest punt. I, com hem vist, ja és una 
realitat. La Conselleria de Sanitat va licitar el dilluns 31 d’octubre la construcció del Consultori Auxiliar de Vilafamés.  
 
També és el que s’esperava per part de l’oposició, i crec fermament que el que hagueren hagut de fer és donar suport 
al nostre gest valent i pressionar també a qui li correspon la responsabilitat que és la Conselleria de Sanitat. Però 
no, una vegada més han posat per damunt els seus interessos partidistes als del poble. D’una banda, el PP ha estat 
aprofitant la situació per a enaltir al seu partit i fins i tot promocionar a la seua presidenta provincial convidant-la a 
vindre ací a Vilafamés a una concentració. I Compromís, que forma part del govern del Botànic, l’única cosa que ha 
fet són preguntes parlamentàries a qüestions que ja estaven informats per part nostra. Crec que quan algú forma part 
del govern en la Generalitat ha d’impulsar les coses des de dins, no de cara a la galeria, a això se’n diu deslleialtat. 
És un fet que hem vist nosaltres des que vam començar aquesta legislatura, no s’obliden que som quatre i l’oposició 
són cinc. Si tan malament ho estem fent, el que han de fer és un gest valent i realitzar una Moció de Censura, i si no, 
el menys que poden fer és no entorpir el nostre treball. Nosaltres sí que podem dir ALT i CLAR que el primer és EL 
NOSTRE POBLE.
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La veu del govern
Possiblement, molts us heu adonat, però en l’últim any 
i mig totes les comunicacions en premsa mai apareix 
el nom del regidor que desenvolupa l’acció, ni tampoc 
publiquem fotografia on apareix en primer pla el «polí-
tic» (entre cometes perquè no ens considerem polítics). 
Nosaltres entenem la «política» com a instrument per 
millorar el dia a dia de tot el nostre veïnat, fugim del 
personalisme i del «yoismo» característic de la classe 
política. Volem passar desapercebuts i que el treball 
siga la nostra cara visible.

Sí, som quatre regidors a l’equip de govern. Estem en 
minoria i tenim més àrees delegades per regidor. A 
més, tenim la nostra feina fora de l’Ajuntament, això 
ens suposa un constant sacrifici el fet de poder conci-
liar-ho (sense oblidar que també tenim família i altres 
càrregues en l’àmbit personal). Tampoc anem a tots 
els actes, i no ho fem perquè no volem, és més, podria 
ser una tasca com a regidor. No anem perquè moltes 
vegades no disposem del temps i hem de recuperar el 
temps dedicat a l’Ajuntament o organitzar les tasques 
d’aquest. Tot i que pot semblar demagògic, estem en 
una situació inèdita, cap regidor de l’equip de govern 
té un salari com a regidor. Els nou regidors de l’Ajunta-
ment (tant de l’equip de govern com de l’oposició) per-
cebem el mateix, 80 euros quan s’assisteix als Plens 
ordinaris. Hem viscut uns temps difícils, en el moment 
que vam acceptar entrar a l’equip de govern, tots no-
saltres vam creure que havia de ser d’aquesta manera. 
La nostra recompensa: la millora del poble amb el nos-
tre treball.

Tot i aquesta situació, i les males llengües, aquest 
Ajuntament està més actiu que mai. Des de la incor-
poració de cadascú de nosaltres hem estat al 100% 
amb les nostres àrees. Molts resultats estan aflorant 
ara (alguns diran que és perquè venen eleccions), però 
són el treball de mesos d’esforç, tant a nivell ‘polític’ 
com del personal de l’Ajuntament. Projectes ara com el 
pàrquing Paseo, la millora dels carrers Almacén, place-
ta dels Dolors i Botera, un nou projecte camins, millora 
dels vials del polígon industrial, rehabilitació dels pi-
sos de l’ajuntament o la instal·lació de càmeres, s’es-
tan executant ara mateix o començaran pròximament. 
Molts d’ells van començar farà vora un any i mig, i han 
suposat esforç important, ja que alguns han sigut fi-
nançats per subvencions captades. 

Un altre dels punts més ressenyable (i històric), és la 
xifra de subvencions que hem demanat durant 2022, 

hem batut rècord! Hem arribat a la xifra d’1.784.726,16 
euros. Moltes d’aquestes subvencions encara estan 
per resoldre, però ja hem aconseguit 405.344,69 euros 
per a l’Ajuntament. Per a tindre una referència, en 2021 
vam obtenir per al poble un total de 728.340,02 euros 
de 894.614,41 euros. També hem millorat en el paga-
ment de factures a proveïdors, en 2018 el període mi-
tjà de pagament era de 113,39 dies, en 2022 tenim un 
període mitjà de pagament de 9,26 dies. Per exemple, 
en data d’escriptura d’aquest text (6 d’octubre) ja hem 
pagat totes les factures anteriors al 30 de setembre. 
Aquesta fita no haguera sigut possible sense el per-
sonal de l’Ajuntament i de la tasca feta en ampliar la 
plantilla.

Som quatre, sí, però treballem i ho fem pensant en el bé 
del poble. Hem pres decisions difícils (que si pensàrem 
en vots mai s’hagueren fet) com ara les restriccions 
d’accés al Conjunt Històric, que ja està en vigor i que ja 
estem veient els resultats. També ha suposat un procés 
molt complex (i laboriós per a totes les parts) a causa 
de les diferents casuístiques pròpies de l’emplaçament 
i les garanties que calia exigir. I finalment, el pàrquing 
Paseo. En aquesta obra arreglem tot el carrer (que prou 
malament estava), canviem instal·lacions, empedrem 
tot el carrer, generarem més de vint places noves a una 
parcel·la municipal que estava en males condicions, a 
més de respectar les actuals, i farem un meravellós mi-
rador, molt més ampli i en una millor panoràmica. Som 
lliures de proposar opcions, però proposar és fàcil, el 
que és complicat és fer-ho realitat. I sense cap dubte, 
és un pàrquing pensat per al veïnat (no és per a turis-
tes, els turistes mai haurien d’aparcar dins del Conjunt 
Històric), és la millor opció per a poder tindre aparca-
ment al costat de casa. Qualsevol altra opció estaria 
més llunyana, i segurament no s’utilitzaria pel veïnat. 

Recordeu, avui aquests darrers punts han generat con-
trovèrsia i animadversió contra l’Ajuntament (i també 
personalment contra els quatre regidors), però potser 
algun dia, quan el nostre veïnat del Conjunt Històric 
aplegue a sa casa i puga aparcar, ho agrairà. I ja per 
acabar, si ens permeteu, únicament us demanarem una 
cosa: empatia. Abans de qüestionar qualsevol cosa, 
intenteu ficar-se en la pell d’algun d’aquests quatre 
regidors (en les condicions que estem i el que fem) i 
penseu que si estem dedicant temps i recursos és pel 
bé de tot el poble. 

Gràcies.!!
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Treballar, treballar i treballar



Urbanisme i obres

Aposta per la millora de les infraestructures 
esportives en els pressupostos participatius

Després de les votacions veïnals realitzades, ja es 
coneix en què s’invertiran els 40.000 euros desti-
nats als Pressupostos Participatius de Vilafamés 
2022. Així, l’opció més votada i, per tant, la que 
l’Ajuntament de Vilafamés posarà en marxa durant 
2023 és: la millora i reparació de les infraestruc-
tures esportives. Des de l’Ajuntament s’agraeix la 
participació de tots els veïns i veïnes que han vol-
gut col·laborar en la millora de la localitat i donar 

la seua opinió sobre en què s’haurien d’invertir els 
40.000 euros. I és que, els Pressupostos Participa-
tius busquen donar veu al veïnat i escoltar el que 
els veïns i veïnes tenen què dir, quines són les seu-
es preferències i quines idees de millora tenen per 
a la localitat i la qualitat de vida de veïns i veïnes 
ara i mirant al futur. Cal indicar que els 40.000 eu-
ros destinats als Pressupostos Participatius s’in-
clouran en els pressupostos municipals 2023. 
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Conselleria licita les obres del 
Consultori Mèdic Auxiliar de Vilafamés

La Conselleria de Sanitat va traure, el dilluns 
31 d’octubre, la licitació de les obres del futur 
consultori mèdic de Vilafamés. Un moment his-
tòric i molt reivindicat per la localitat donada la 
importància d’un centre de salut de qualitat i 
adaptat a les necessitats actuals i futures dels 
veïns i veïnes de Vilafamés.

El futur centre mèdic, les obres del qual es liciten 
per més d’1,1 milions d’euros, comptarà amb 
àrea de Medicina Familiar, de Pediatria, consul-
tes d’Infermeria i sala d’urgències. “Gràcies a 
tot el treball realitzat el Consultori s’ha vist am-
pliat respecte al projecte inicial. Volíem millorar 
l’assistència sanitària al poble i s’ha aconseguit 
amb escreix” destaquen des de l’Ajuntament. 
Cal recordar que, inicialment, el futur Consulto-
ri Auxiliar anava a comptar amb menys de 200 
metres quadrats i ara supera els 400 metres 
quadrats destinats a l’assistència presencial i 
de qualitat. Un augment de metres que també 
ha suposat una pujada important en el pressu-
post, que ha passat de menys de 300.000 euros 
a superar el milió d’euros.

Un espai adaptat a les necessitats de Vilafamés 
i municipis pròxims. Se situarà al carrer Hermas 
Mas i tindrà una superfície construïda de 410 
metres quadrats. Quant a la distribució de l’es-

pai, el consultori tindrà dues plantes. En la planta baixa 
se situaran les especialitats de medicina familiar, pedia-
tria, urgències, recepció i els espais dedicats a serveis 
generals. La primera planta estarà destinada al personal 
sanitari i comptarà amb vestuaris adaptats, sala d’estar, 
magatzem de neteja general i espai polivalent per a reu-
nions i activitats de formació.

“Per fi Vilafamés comptarà amb el Consultori que es me-
reix i que necessita. Des de l’Ajuntament hem treballat 
durant mesos per a aconseguir-ho. Hem fet tot el que 
era a la nostra mà i, ara, per fi, sembla que aquest treball 
es veurà reconegut i les obres començaran d’aquí a poc 
temps” afirmen des de l’Ajuntament de Vilafamés.



Licitades les obres de 
reparació dels vials del 
polígon industrial
Ja s’han obert els sobres de les empreses pre-
sentades a la licitació de les obres de repara-
ció dels vials del polígon industrial. Cal recordar 
que la licitació s’ha realitzat de manera pública 
a través de la Plataforma de Contractacions de 
l’Estat. En els pròxims dies es procedirà a for-
malitzar i adjudicar el contracte dels treballs. 
Cal indicar que el còmput global de les actua-
cions estava valorat en 140.000 euros com a 
preu inicial, i que, després de l’obertura de so-
bres, s’ha produït una baixa en el preu d’apro-
ximadament 8.000 euros. El projecte de millora 
del parc industrial L’Emperadora comprén la re-
paració del paviment dels vials més deteriorats, 

la substitució de les trapes dels pous de registre que es 
troben en mal estat, la neteja d’embornals, dels marges 
dels vials i de les graves residuals a la calçada. Amb tot, 
es busca donar una solució definitiva al constant pas de 
trànsit pesat i, així, garantir la seguretat viària i millorar 
les condicions de treball dels milers de treballadors que 
allí exerceixen les seues funcions.

Invertits 50.000 euros per a 
millorar l’evacuació d’aigües d’un 
camí rural

S’ha aprovat un pressupost de 48.344,96 euros per a la millora 
de l’evacuació d’aigües pluvials del camí del Pou a la Sabatera. 
Una empresa local s’encarregarà d’executar l’actuació, després 
de l’oferta pública presentada pel consistori. Aquest camí rural 
dóna servei a explotacions agropecuàries i és molt utilitzat per 
part dels agricultors, ramaders i veïns de Vilafamés. Les actua-
cions a dur a terme parteixen del desbrossament i neteja de la 
séquia i el marge del camí contigu, retirant la vegetació existent 
per a millorar la fluïdesa de l’aigua en casos de pluja. A conti-
nuació, es refinarà i reperfilarà la séquia, amb excavació o farcit 
en les zones on siga necessari. Finalment, es col·locarà una vo-
rada com a separació i protecció entre el camí i la séquia. Amb 
la present actuació no s’afectarà ni al trànsit, ni al drenatge de 
la carretera ni tampoc canviarà la rasant del camí.

35 aparcabicis
S’estan instal·lant aparcaments per a 
bicicletes repartits per diferents punts 
cèntrics del nucli urbà. Aquesta pro-
posta s’està realitzant actualment i 
estarà completada amb un total de 35 
aparcabicis. La major part de les pe-
ces ja han sigut col·locades. Els treballs 
d’instal·lació encara no han finalitzat. 
L’Ajuntament de la localitat ha finançat 
10 d’aquests aparcaments, que seran de 
color negre; mentre que l’agrupació tu-
rística la Plana de l’Arc sufraga la resta 
de les unitats, les quals seran de color 
verd. El material amb el qual estan fets 
els aparcabicis és totalment reciclat 
a partir de taps de botelles recollits en 
diferents punts situats per la Plana de 
l’Arc amb la idea d’afavorir el reciclatge i 
donar-li nous usos i pràctiques als resi-
dus plàstics. 
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Pendents de la normativa estatal i 
autonòmica per a definir la instal·lació de plaques 

solars per a autoconsum
Vilafamés compta amb una protecció paisatgística 
de 2 quilòmetres des del conjunt històric, declarat 
com a Bé d’Interés Cultural. Aquesta protecció ve 
interposada per la Conselleria de Cultura, i està re-
flectida en el Pla General d’Ordenació Urbanística. 
Aquesta restricció impossibilita la instal·lació de les 
plaques solars. L’Ajuntament de Vilafamés fa diver-
sos mesos que està treballant per a trobar una solu-
ció que possibilite la instal·lació d’aquests elements 
per a l’autoconsum en el nucli urbà. Des de 2021 
s’ha estat treballant en la matèria i ja ha redactat 
un informe per a regular la col·locació d’aquest tipus 
d’elements. L’informe per a regular la instal·lació re-
dactat des de les dependències municipals va ser 
entregat a la direcció territorial de Patrimoni de Cas-
telló fa ja uns mesos. L’Ajuntament està preguntant 
constantment davant el creixent interés del veïnat i 
s’ha interessat davant les administracions compe-
tents per a tindre informació de primera mà i aplicar 
una solució adaptada a la realitat del municipi. Re-
centment, també s’han establit comunicacions amb 
la màxima responsable en l’àmbit autonòmic, Car-
men Amoraga. Cal indicar que encara no s’ha rebut 
cap comunicació oficial de la Conselleria de Cultura 
per a desbloquejar la possible instal·lació d’aquests 
elements.

L’Ajuntament és sabedor que la Conselleria està tre-
ballant per donar una regulació per a la instal·lació 
de les plaques solars en els BIC i els seus entorns. 

Aquesta normativa està sent coordinada a escala 
estatal i s’han definit uns criteris comuns. A partir 
d’aquests, la Conselleria està redactant la seua nor-
mativa sectorial. Des del consistori s’ha manifestat 
que s’entén aquesta demora, ja que és un assumpte 
de gran rellevància i de difícil regulació a causa de 
l’elevada casuística de cada municipi. El consistori 
és favorable i pretén fomentar la instal·lació d’ener-
gies renovables en la localitat per a l’autoconsum, 
apostant també per les comunitats energètiques, 
però tenint en compte la protecció del BIC. Per 
aquest motiu s’està a l’espera de les directrius que 
marquen Estat i Generalitat per a compatibilitzar 
l’eficiència energètica i la protecció del conjunt his-
tòric. Vilafamés es troba en una situació semblant 
a la d’altres localitats com Morella o Peníscola, on 
també s’ha d’aclarir la normativa a aplicar en els nu-
clis històrics protegits.
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Sol·licitada una subvenció per a 
conservar i adequar l’accés al Castell

Coronant Vilafamés es troba un imponent Castell 
d’origen andalusí. Des de l’Ajuntament s’ha sol·li-
citat una subvenció de la Generalitat de, aproxi-
madament, 100.000 euros, per a conservar i ade-
quar l’accés al recinte i, així, treballar en la seua 
preservació. En la intervenció inicial es treballarà 
en la conservació de la superfície del mateix re-
cinte creant una passarel·la que limite el pas dels 
visitants per les estructures que afloren en la su-
perfície del recinte i, per tant, s’ajude a conservar 
el recinte tal qual és conegut i va ser creat segles 

arrere. El que es pretén aconseguir és una correcta 
adequació dels accessos i recorreguts interiors al 
Castell per a millorar l’accessibilitat i la seguretat 
del trànsit per als vianants dins del recinte, prote-
gir les àrees pendents d’excavació o intervenció 
arqueològica i conservar els paraments defensius 
de la fortificació del recinte. En treballar sempre en 
superfície, no hi haurà cap impacte visual ni pai-
satgístic perceptible ni s’interferirà amb el patri-
moni arquitectònic del Conjunt Històric-Artístic de 
Vilafamés.



Vilafamés explica al veïnat el Pla Director de Tèrmits

El dissabte 15 d’octubre, en l’espai cultural Quatre Can-
tons, es va abordar per primera vegada el Pla Director de 
Tèrmits de Vilafamés davant l’atenta expectació de veïns 
i veïnes. El consistori va convocar a la reunió a l’empre-
sa encarregada de realitzar els estudis per a detallar les 
directrius i el modus operandi per a obtenir tota la infor-
mació necessària. La intenció és recaptar dades per a ana-
litzar-los i concretar l’estat actual de la fusta del conjunt 
historicoartístic de Vilafamés. 

Les primeres indagacions es van fer del dilluns 17 al dijous 
20 d’octubre. L’empresa encarregada té una dilatada expe-
riència tant nacional com internacional en aquest camp. 

Tant ella com el consistori demanen la col·la-
boració del veïnat a l’hora d’accedir a cases 
i habitatges. De totes maneres, es convida a 
participar a qualsevol veí o veïna per a poder 
representar fidelment l’estat real dels tèrmits 
en el barri antic.

El Pla Director comprén el monitoratge con-
tinuat de la situació i la seua evolució. Des 
del consistori s’han realitzat, durant els anys 
passats, diverses anàlisis que permeten tin-
dre una visió més àmplia. Amb els estudis i 
resultats d’aquesta setmana es determina-
ran les accions concretes a dur a terme per 
particulars i consistori per a acabar amb els 
tèrmits i protegir les estructures d’immobles 
i edificis. Les mesures a prendre s’informaran 
una vegada els tècnics obtinguen els resul-
tats precisos. Totes les accions s’executaran 
sempre sota la supervisió i control dels tèc-
nics i d’una forma planificada.

La situació actual d’aquests xilòfags no revist 
gravetat per al veïnat. El Pla Director naix amb 
la idea de protegir i prevenir futurs problemes, 
treballant en la matèria ara i controlant la seua 
evolució per a un futur més estable i segur.

Protecció de l’entorn de la Roca Grossa

La imponent roca de color vermellós de Vilafamés, conegu-
da com a Roca Grossa, és un ben catalogat i la seua con-
servació fonamental per a la localitat. Per això, i atés que 
es produeixen xicotets despreniments de xicotetes roques 
quan es puja per l’estrat rocós inclinat en el qual es troba 
la Roca Grossa, l’Ajuntament de Vilafamés actuarà en pro 
de la seua preservació. L’obra consistirà en la col·locació 
de pals tubulars d’un metre d’altura i cordó trenat entre els 
pals per a evitar la pujada a la massa rocosa. Cal ressal-

tar que la intervenció tindrà una repercussió 
mínima en la imatge visual de l’element patri-
monial. A més, els visitants encara podran fo-
tografiar-se amb la gran roca, però de forma 
més segura tant per a l’entorn com per a ells. 
Amb l’actuació es pretén no sols conservar la 
Roca Grossa, sinó també assegurar la segu-
retat dels vianants davant possibles despre-
niments i caigudes 

El pressupost de l’actuació és de 863,94 eu-
ros. L’obra ha sigut aprovada per la Conselle-
ria de Cultura. 

Així mateix, actualment s’està duent a ter-
me un estudi geològic per a conéixer l’estat 
actual de la superfície de la Roca Grossa i 
conéixer si, a causa del pas del temps i les 
canviants condicions meteorològiques com a 
episodis de pluges o neus, hi ha perill de des-
preniments rocosos de manera natural. 
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Finalitzat el projecte per a les obres dels carrers 
Almacen, Paseo i Botera

Es millorarà l’abastament d’aigua potable, el sanejament i la pavimentació 
El pressupost puja a 321.000 euros i serà finançat per la Diputació i 

l’Ajuntament. Sense cap cost per als veïns i veïnes

L’Ajuntament de Vilafamés ha finalitzat el 
projecte de millora urbana dels carrers Al-
macen, i part del carrer Botera i carrer Paseo. 
L’obra suposa una continuació dels treballs 
iniciats aquesta setmana de reurbanització 
i noves zones d’aparcament per a residents 
al carrer Paseo. El pressupost de l’actuació 
serà de 321.000 euros i comptarà amb el 
finançament del Pla Castelló Avança de la 
Diputació de Castelló i l’Ajuntament de Vila-
famés.

Se substituiran les infraestructures d’aigua 
potable, sanejament i conduccions elèc-
triques soterrades i, una vegada finalitzats 
els treballs, es pavimenten els vials. Les ac-
tuacions també permeten corregir les fuites 
d’aigua que hi havia en aquests carrers, amb 
el consegüent estalvi que això portarà. Un 
cop aprovat el projecte la licitació serà im-
mediata perquè puguen executar-se durant 
el 2023.

Comencen les restriccions del «Passe veí»
L’1 de setembre van entrar en vigor les restriccions 
del pla de mobilitat per a vehicles pel nucli històric 
artístic de Vilafamés. L’Ajuntament de Vilafamés 
ha expedit per a persones que resideixen habitual-
ment a la localitat, així com passes temporals per 
a professionals les tasques dels quals s’hagen de 
realitzar al nucli antic.Durant el mes de setembre
no es van executar les sancions previstes, però es 
va avisar de l’entrada imminent de les normes i 
restriccions. Les tasques de vigilància les exerceix, 
la Policia Local de manera manual al llarg dels set 
dies de la setmana durant tot l’any. El consistori ha 
redactat el projecte mitjançant el qual s’instal·la-

ran càmeres de videovigilància als accessos al 
nucli urbà, per la qual cosa la inspecció es portarà 
a cap de forma automàtica mitjançant aquest sis-
tema. En els pròxims mesos, després de la poste-
rior licitació, s’executarà l’actuació, que ja té una 
partida econòmica dedicada al pressupost anual. 
El pla de mobilitat és una reivindicació històrica i 
una necessitat per garantir la fluïdesa de trànsit i 
la seguretat dels vianants a la part més turística 
de Vilafamés. Amb la posada en marxa de les res-
triccions s’aconseguirà descongestionar de trànsit 
el nucli antic, i tant el veïnat com els visitants es 
beneficiaran dels seus avantatges.
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Destinats altres 240.000 euros al condicionament de 
camins rurals
L’Ajuntament de Vilafamés ha preparat un al-
tre projecte per a condicionar diversos camins 
rurals del terme municipal. Aquest, valorat en 
239.570,15 euros, se suma a la inversió prèvia 
realitzada pel consistori durant el 2021 i el 2022, 
que juntes aconsegueixen un import d’1.300.000 
euros. Amb aquesta nova planificació serien sis 
els grans plans creats pel consistori, amb l’objec-
tiu de millorar gran part de la xarxa de camins de 
Vilafamés que donen accés a propietats, finques i 
cultius de veïns i veïnes. 

Pel que respecta a aquest nou projecte, les mi-
llores realitzades es financen totalment amb in-
versió municipal. Els camins afectats són un nou 
tram del camí de les Clotxes, el camí del Mas de 
Medall, el camí de la Foia, la senda del Mas Nou 
al camí Reial, la Senda del Pou, el camí Vell de la 
Barona i el camí de la Vinyasa a Cascalls. Els tre-
balls a fer consistiran a pavimentar trams de ca-
mins que actualment estan sense pavimentar. Es 
treballarà amb terres pròpies del terreny i s’ade-
quaran altres camins ja asfaltats, que presenten 
sots i es troben en un estat deficient. El temps 
estimat d’actuació és de tres mesos. El consis-
tori llançarà pròximament el paquet de treballs a 
licitació. 

A l’abril va finalitzar el primer dels projectes 
d’adequació. D’altra banda, el consistori ha sol·li-

citat una subvenció europea amb la qual es preveu fi-
nançar un projecte més de condicionament i millora de 
camins, el qual arredoneix una campanya d’obres que 
redissenyaran la històrica xarxa rural de Vilafamés.

S’està treballant en la renovació de la xarxa de proveïment d’aigua dels carrers Diputació i Aguilera Cer-
ni, dos dels carrers més simbòlics del casc historicoartístic. La infraestructura de la xarxa d’aquestes 
dues vies presenta constants problemes en cases i propietats de carrers amb cotes més baixes, com 
el carrer Botera. El consistori ha encarregat un projecte que ha permés definir i delimitar les actuacions 
necessàries per a solucionar els inconvenients de les filtracions. Per a això, s’instal·laran noves cano-
nades que permeten millorar el proveïment i el rendiment de la xarxa eliminant les contínues pèrdues 
que ara té.

La solució triada, amb criteris tècnics i professionals, és la de renovar les canonades que connecten amb 
les cases, amb un quilòmetre de nova instal·lació. El pressupost de l’actuació ascendeix a 38.797,14 eu-
ros. El termini d’execució del projecte és de dos mesos. En aquest temps, les llambordes i paviment dels 
carrers s’alçaran per a la correcta col·locació de les canonades. Posteriorment, es reposaran tal com es 
troba en l’actualitat.

Pròxima renovació de la xarxa d’aigües dels carrers 
del nucli antic
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Iniciades les obres de l’aparcament per a 
residents del carrer Paseo

A primers de setembre van començar 
les esperades obres per a crear un nou 
aparcament al carrer Paseo. Uns treballs 
que produiran de manera esporàdica, 
per a garantir la seguretat dels veïns i 
veïnes, talls de trànsit al carrer Paseo i 
la carretera de la Revolta. El nou aparca-
ment, que comptarà amb 21 places sent 
dues d’elles per a vehicles accessibles, 
serà només per a residents. Les obres 
disposen d’un pressupost aproximat de 
196.290 euros. Cal indicar que el projecte 
s’inclou en els Plans de Mobilitat Urbana 
Sostenible (PMUS) ideats per a dotar de 
places d’aparcament en zones del barri 
antic que manquen d’elles.

Quines millores aconseguirem?
* Es renovarà per complet la xarxa d’aigua, clave-
gueram, canalitzacions de llum i telecomunicacions

* S’empedraran les dues parts del carrer seguint 
l’estètica del nucli antic millorant l’aspecte actual. 
Fins al moment no s’havia invertit amb aquesta in-
tensitat i sense cost per al veïnat

* Permetran crear 21 places d’aparcament (in-
cloent-hi places per a persones amb discapacitat) i 
respectaran les ja existents

* Es crearà un mirador molt més ampli que l’existent

* Restituiran el mur de pedra que es va fer als anys 80 
amb el mateix acabat. L’obra queda fora del recinte 
emmurallat i no necessita intervenció arqueològica

* Es pavimentarà tot el carrer

* En el nucli antic qualsevol obra és molt costosa. 
Alguns exemples:

* El carrer Carreró, amb 50 metres lineals va 
suposar una inversió de 123.000 euros

* Les obres de l’aparcament Paseo s’han licitat 
per 198.000 euros, són vuitanta metres lineals 
de carrer a més de les places d’aparcament

* L’opció escollida és l’única que permet generar 
llocs d’aparcament dins del Conjunt Històric, donant 
solució també al mal estat d’una parcel·la munici-
pal, que, d’altra banda, calia desenvolupar segons el 
PGOU.

* L’Ajuntament ha estudiat totes les opcions. La 
resta de solucions eren molt més costoses tant en 
temps com en diners, ja que calia fer expropiacions 
i obres molt costoses a causa del desnivell, movi-
ment de terres i possibles accessos a crear, a més 
que suposaven modificar el Pla General d’Ordenació 
Urbana (amb la incertesa de què fóra aprovada per 
les administracions) i creaven zones d’aparcament 
molt més allunyades del poble (que segurament no 
foren utilitzades pels veïns i veïnes)

* Incrementarà el valor urbanístic de la zona i les ca-
ses del voltant

* Ja s’ha aprovat el projecte del carrer Almacen, Do-
lors i Botera que completarà l’actuació del carrer Pa-
seo i ho deixarà tot empedrat

* La partida pressupostària va ser aprovada amb 
el suport dels grups polítics de l’Ajuntament (PS-
PV-PSOE, PP i TRIEM-VILAFAMÉS COMPROMIS)

L’Ajuntament agraeix al veïnat la seua comprensió i paciència durant l’execució de les obres.
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Apostem per totes i tots: creem cinc habitatges 
de lloguer social

L’Ajuntament de Vilafamés ha licitat, a través de la Plata-
forma de Contractació de l’Estat, el procés de selecció per 
a la rehabilitació de l’edifici adjunt a l’ajuntament. Aquest 
espai serà destinat a la creació de cinc habitatges de llo-
guer social. El pressupost base de licitació és de, aproxi-
madament, 351.000 euros.

La rehabilitació es realitza gràcies a la sub-
venció obtinguda per l’Ajuntament de Vila-
famés dins del pla «Recuperem Llars» de la 
Generalitat Valenciana. Cal indicar que l’ajuda 
concedida ascendeix a 250.000 euros, i la di-
ferència de costos serà sufragada per l’Ajun-
tament de Vilafamés.

L’edifici a rehabilitar va ser construït en 1900 
però, renovat en 1989 quan es van crear cinc 
habitatges en el seu interior. Després de la re-
forma, els cinc habitatges resultants compta-
ran amb tres dormitoris, cuina, saló-menjador, 
bany i lavabo. També, entre altres, s’adequarà 
el pati, s’instal·larà un ascensor i es millorarà 
l’eficiència energètica de l’edifici amb la subs-
titució de la il·luminació per tecnologia LED i 
sensor de moviment en les zones comunes. 

Canvi de rajoles als 
carrers Sant Miquel i 
Fabian Ribes

L’Ajuntament de Vilafamés, a través d’una em-
presa local, ha dut a terme diverses reparacions 
als carrers Sant Miquel i Fabian Ribes consis-
tents en la substitució de rajoles deteriorades.

Acabats els treballs de millora 
en el Portal d’Onda i el Camí 
Les Moles

Durant l’estiu s’han dut a terme els treballs de repara-
ció dels paviments empedrats i murs de pedra en sec 
del Portal d’Onda i el camí Les Moles. Adjudicat a una 
empresa local, el projecte tenia un pressupost de, apro-
ximadament, 46.000 euros. L’actuació ha comptat amb 
una fase prèvia de desbrossament i neteja tant de la 
zona com dels murs de maçoneria. També, ha comprés 
la millora de les canonades i el sanejament de diver-
sos trams afectats; la restauració dels murs de pedra 
en sec i la creació de nous empedrats en les zones ne-
cessàries. El projecte ha seguit la normativa del Pla Ge-
neral d’Ordenació Urbana i les línies que delimiten les 
actuacions sobre el patrimoni arquitectònic local.

11
LA VEU DEL POBLE - Butlletí d’Informació Municipal de Vilafamés

Novembre 2022



Obert al públic el remodelat parc 
infantil de la plaça de la Tanca

Les obres d’adequació del parc infantil de la plaça de la Tanca de Vilafamés han acabat i tots els xiquets i 
xiquetes poden gaudir de les noves instal·lacions recreatives. L’Ajuntament de Vilafamés ha finançat el pro-
jecte mitjançant una ajuda econòmica dotada de la Diputació de Castelló, per un total de 66.000 euros. Les 
obres han permés renovar el mobiliari de la plaça, punt neuràlgic en les reunions de xiquets i xiquetes per a 
jugar junts. La progressiva deterioració de les instal·lacions pel seu ús i el pas del temps són els principals 
motius que propicien el canvi. A més, s’han fixat noves llosetes anti impacte en el sòl per a protegir xiquets 
i xiquetes de caigudes i colps.

Ampliat el pressupost municipal amb 
2.000.000 euros de romanent

L’Ajuntament de Vilafamés ha ampliat el seu pres-
supost anual per al 2022 amb un total d’1.982.277 
euros que procedeixen de romanents de la tresore-
ria municipal. El consistori posseeix 3.153.854,61 
euros en total, corresponents als romanents, dels 
quals 2.501.658,16 estan disponibles per a invertir 
en projectes. Així doncs, queden més de 500.000 
euros per incorporar en futures polítiques d’ac-
tuació municipals. Aquest finançament afegit s’ha 
inclòs mitjançant dues fórmules diferents: a par-
tir d’un crèdit extraordinari mitjançant el qual es 
crearan partides noves d’inversió municipal, i mi-
tjançant el suplement de crèdit per a partides que 
ja existeixen i s’estan desenvolupant.

Pel que respecta a les partides creades mitjançant 
el crèdit extraordinari, el finançament ascendeix 
fins als 475.500 euros. S’ha considerat la creació 
d’una sèrie d’actuacions com continuar amb l’ade-
quació de la Cova Matutano, pressupostada per un 

total de 30.000 euros; les obres de rehabilitació de 
la Casa Telefònica, per un valor de 25.000 euros.

També amb la millora de les infraestructures 
d’evacuació d’aigua en el Pou de la Sabatera, va-
lorades en 48.000 euros; o la instal·lació de bara-
nes protectores en el conjunt històric artístic, es-
timades en 44.000 euros, entre moltes altres línies 
d’actuació obertes.

D’altra banda, el consistori ha destinat 1.565.277 
euros a projectes oberts per a augmentar el seu 
rang d’actuacions o reduir el seu temps d’execu-
ció. 

En aquest cas, algunes partides com la millora del 
ferm de les carreteres del Polígon Industrial han 
augmentat en 145.000 euros, o el finançament 
destinat als serveis de neteja d’edificis i vies públi-
ques i d’esdeveniments en 70.000 euros.
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Iniciada la construcció de lavabos públics 
per al Consultori provisional
Ja ha començat la instal·lació de nous lavabos 
públics en l’edifici d’usos múltiples de la plaça 
Ferrer Fons, al costat del local dels jubilats i l’ofi-
cina de correus, molt pròxim, al seu torn, al futur 
Consultori mèdic provisional d’Hermanas Mas 
on, al seu torn, es troben la biblioteca i la farmà-
cia. Amb això, els nous lavabos d’ús públic po-
dran ser utilitzats per tots els usuaris i usuàries 
d’aquests espais.

A més, la plaça Ferrer Fons és punt de trobada 
turística i cultural, amb el que els nous lavabos 
serviran, també, per a cobrir les necessitats de 
tots els veïns, veïnes i visitants que acudisquen a 
la zona per a gaudir de les activitats realitzades.

L’actuació consisteix en l’adequació de la planta 
baixa de l’edifici de Ferrer Fons per a reduir el lo-
cal general i augmentar la superfície destinada a 
lavabos. A més, es crearà un accés independent 

als lavabos des del vestíbul d’entrada. Les obres, que 
han sigut adjudicades a una empresa local, estan valo-
rades en 25.425,21 euros, i la seua data de finalització 
està prevista durant aquest mes de novembre. 
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Millora de l’accessibilitat en el conjunt històric
El Consistori té prevista la col·locació de passa-
mans i baranes per a millorar la comoditat i ac-
cessibilitat a zones concretes del nucli antic de 
la localitat.

Quant als passamans i baranes, aquests hauran 
de ser resistents, ergonòmics i còmodes. Així 
mateix, la forma, els materials i colors han de ser 
concordes a les característiques constructives 
del conjunt històric, de manera que l’impacte vi-
sual sobre el patrimoni local siga mínim. També 
és important que la seua conservació, neteja i 
manteniment siguen senzills i no es requerisquen 
per a la seua neteja productes perjudicials per al 
medi ambient; que part del material utilitzat pro-
cedisca del reciclatge i, per descomptat, que si-
guen segurs per a l’ús continuat de centenars de 
persones.

Cal indicar que, en cas de ser necessari, també 
s’actuarà sobre les escales modificant espais i 
esglaons per a la seua correcta utilització i segu-
retat. Sempre de manera puntual i sense afectar 
el conjunt històric.

Les escales sobre les quals es treballarà són: la 
connexió de la plaça de l’Ajuntament i el carrer 

Botera; la connexió del carrer Paseo i l’avinguda Juan
Barcelo; la connexió del carrer Botera i el carrer Mesón;
carrer Botera; la connexió del carrer Mesón i escala 
del carrer Pilar; carrer Pilar; carrer Descansador i Sant 
Ramón; les connexions entre els carrers Sant Ramón i 
Portalet; i l’escala del carrer Sant Ramón.



Esports

Cristóbal Adell i Sandra Lafuente guanyen la cursa 3 CIMS
El diumenge 2 d’octubre va estar marcat a Vilafa-
més per la passió per l’esport, en concret, per les 
carreres de muntanya gràcies a la celebració de la 
cursa 3 CIMS organitzada pel Club de Muntanya Vi-
lafamés en col·laboració amb l’Ajuntament del mu-
nicipi. Quasi 600 participants es van donar cita per a 
disputar l’última carrera puntuable de la Lliga Cas-
telló Nord i que la dóna per finalitzada. Entre ells, es 
trobava el tricampió del món Luis Alberto Hernando, 
qui va quedar encantat amb el poble i la carrera.

La cursa 3 CIMS va comptar, com és habitual, amb 
dues proves: la 14k amb 590 metres de desnivell po-

sitiu i la 30k amb 1600 metres de desnivell positiu. 
Cristóbal Adell es va coronar vencedor de l’absoluta 
seguit de prop del corredor local Cristian Ibáñez qui 
amb tan sols vint anys està lluitant entre els millors. 
En categoria femenina Sandra La Fuente va acon-
seguir la victòria seguida per Patry Barreda. “Vo-
lem donar les gràcies a tot el poble pel seu suport 
i, sobretot, a tots els voluntaris i voluntàries per tot 
el treball realitzat, ja que, sense ells, no hauria sigut 
possible aquesta gran 3 CIMS” afirmen des del Club 
de Muntanya Vilafamés, al mateix temps que afigen 
un missatge per a tots els corredors i corredores: 
“l’any que ve tornarem amb més 3 CIMS”.

Homenatge a Nicolàs Garcia Edo 
L’Ajuntament ha entregat una placa commemorativa a Nicolàs 
Garcia Edo, qui des de fa anys aconsegueix grans resultats en 
l’hoquei línia. “Nicolàs és un exemple d’esforç i treball dur. A 
més de triomfar en l’esportiu està cursant una carrera univer-
sitària amb gran potencial de futur. Per a nosaltres és un orgull 
comptar al poble amb un veí com ell, tot un exemple a seguir 
per les generacions més joves” afirmen des de l’Ajuntament. 
I és que, el jove no para de collir èxits i rebre reconeixements, 
com la Medalla al Mèrit Esportiu per part del Comité Olímpic 
Espanyol per la seua participació amb la selecció espanyola en 
el Mundial d’Hoquei Línia on van ser medalla de bronze.
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Èxit de la BTT Cudol Roig 

180 esportistes van participar en la XXIV edició de la BTT Cudol Roig de Vilafamés, una prova històrica al 
calendari ciclista castellonenc per la complexitat de la prova i pels centenars de persones que van acudir 
a gaudir de la jornada. Ahir a les 9 h, en un matí plujós, va donar el tret de sortida a la plaça de la Font, mí-
tic escenari on també va finalitzar la prova i on es van atorgar els premis als vencedors. Javier Marco va 
ser l’esportista local més ràpid del dia. El gran vencedor del trofeu BTT Cudol Roig va ser Sergi Arnau. Pel 
que fa al podi femení, Merche Villanueva ha aconseguit ser la més ràpida. El consistori vol felicitar el Club 
Ciclista Cudol Roig per l’excel·lent organització de l’esdeveniment i la implicació i la feina feta pels seus 
components i col·laboradors.

Mini CIMS 2022: Ens ho vam passar genial!
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Demanada una ajuda de 
85.500 euros per a crear una 

pista multiesport 
Pensant en els interessos i necessitats esportives dels 
veïns i veïnes, l’Ajuntament ha posat en marxa la re-
dacció d’una memòria valorada per a la millora de les 
instal·lacions esportives locals amb la vista posada en 
la instal·lació d’una pista apta per a multiesport en el 
pavelló municipal on tinguen cabuda, entre altres, l’ho-
quei, el bàsquet o el futbol sala. El pressupost de l’ac-
tuació puja a 85.464,07 euros. Així mateix, cal indicar 
que l’Ajuntament de Vilafamés ha sol·licitat una ajuda 
de la Conselleria d’Esport per a realitzar la pista multi-
esport. La nova pista se situarà en l’actual poliesportiu. 
Per a això, la proposta d’intervenció passa per la pavi-
mentació de la pista per a obtenir un espai accessible i 

lliure de caigudes, es millorarà l’entorn per a ade-
quar-lo a la realització de diverses disciplines es-
portives diferents de l’hoquei o patinatge actuals, 
i es canviarà la instal·lació de lluminàries aug-
mentant el seu número i substituint les actuals 
per noves basades en tecnologia LED. Les obres 
s’iniciaran després de la resolució de la convoca-
tòria en cas de ser concedida.

Sessió de ioga per a 
50 persones 
El 5 de juny es va celebrar en el camp 
de futbol l’Estepar de Vilafamés una 
sessió de ioga en la qual es van re-
unir més de 50 persones. La classe 
va estar pensada per a tota mena de 
públics i nivells.

Carrera contra el càncer de mama

Més de 90 persones van participar en una carrera solidària, organitzada a Vilafamés per la Junta Local 
de l’Associació Espanyola contra el Càncer de Mama i l’Ajuntament de la localitat. Van col·laborar més 
de 50 veïns i veïnes en la seua organització i preparació.
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Cultura i societat
Recaptem fons contra el càncer
La Junta local de l’Associació de Lluita contra el Càncer de Vilafamés, va organitzar una xarrada a càrrec 
del president provincial de l’Associació Espanyola Contra el Càncer, Carlos Ulldemolins, i l’XI Sopar Benèfic 
contra el Càncer amb rifa de regals donats per empreses, comerços i particulars. 

A Vilafamés està disponible al llarg de tot l’any la Unitat de Respir Fa-
miliar, un espai gratuït per als i les majors del poble on desenvolupar-se 
lliurement, jugar i millorar l’estat físic i mental. Musicoteràpia, jocs de 
taula, exercicis cognitius amb matemàtiques o llengua i activitats per 
aprendre a reciclar són algunes de les tasques que es poden realitzar. Es 
fa al segon pis del Centre de la Tercera Edat de Vilafamés (plaça Ferrer 
Forns). De dilluns a divendres. De 9 h a 13 h. Consulta tota la informació 
sobre la Unitat de Respir Familiar telefonant al 964 32 90 01 de l’Ajun-
tament.

Unitat de Respir Familiar
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Cristian Ibáñez Valero, millor foto del Paratge Natural 
Municipal de Sant Miquel

Ja coneixem els guanyadors del VIII concurs de fotografia del Paratge Natural Municipal de Sant Miquel 
«Paratge Descobert»: Cristian Ibáñez Valero amb «Cap vespre sobre Sant Miquel»; Carlos Seglar Cabrera 
amb «Amb dos ulls per admirar» i Xavier Pachés Torlá amb «El robí de Sant Miquel».

Serveis gratuïts per a xiquetes i xiquets
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Desembre de concerts amb el 
cicle «Capvespres Musicals

D’Autor/a»
El mes de desembre arribarà a Vilafamés carregat de 
música gràcies a un nou cicle cultural anomenat «Cap-
vespres Musicals D’Autor/a». Així, l’edifici Quatre Can-
tons acollirà tres concerts els dissabtes a les 20 h. El 
dia 3 actuarà Joan Villalonga, el dia 10 Xiomara Abello i 
el dia 17 Nereu i Les Bèsties Marines. Amb aquest cicle 
Vilafamés torna a apostar per la cultura i la música per 
a dinamitzar els caps de setmana.

Una cadira gegant 
per a «prendre la 
fresca» amb 
la Plana de L’arc
Veïns, veïnes i visitants de Vilafamés ja poden 
contemplar i fotografiar-se amb la cadira ge-
gant, de diversos metres d’altura, creada per 
la Plana de l’Arc dins del projecte «7 Cadires». 
La cadira de Vilafamés, de color roig, s’ha 
instal·lat al carrer Sant Antoni en direcció al 
cementeri, prop de la popularment coneguda 
com a «Caseta dels Coets». Cal recordar que 
aquesta nova instal·lació artística cerca con-
vertir-se en símbol costumista, recordant la 
tradició de «prendre la fresca» i en honor a to-
tes les generacions que han viscut i progres-
sat fins al dia de hui.

10.000 euros per a mobiliari o joguets de la ludoteca

Els xiquets i xiquetes de menor edat de Vilafamés estan d’enhorabona. I és que, l’Ajuntament ha adquirit 
nou material i mobiliari per a la ludoteca municipal. Aproximadament 10.000 euros destinats a la compra 
de jocs educatius, elements per al pati o cadires per als més xicotets. Amb tot, Vilafamés continua apostant 
per un ensenyament de qualitat des d’una edat primerenca i pel benestar de tots els seus veïns i veïnes. Cal 
indicar que durant l’estiu, a més, s’han fet treballs de manteniment. 
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«A la fresca» porta la millor música a Vilafamés

El certamen «A la fresca» ha portat a Vilafamés du-
rant el mes de juliol la música popular i folk de Hit 
Parit i les melodies més conegudes en l’àmbit in-
ternacional de Los Panchos, Elvis Presley, Frank Si-
natra o Roberto Carlos amb La Coral de Vilafamés 
integrada, actualment, per 20 veus (4 masculines i 
16 femenines) dirigida per un nou director, el mes-
tre Rubén Gascó Mulet, i acompanyada pel pianista 
Lluís Forés; així com del Conservatori de Castelló 
gràcies a l’actuació d’un Quintet de Metall + Bateria 
d’on forma part la vilafamesina Gemma Torlà.

XXIII Curs Internacional de 
Guitarra Manuel Babiloni

L’alumnat del XXIII Curs Internacional de Guitarra, 
Manuel Babiloni, han oferit a l’església de l’Assump-
ció de Vilafamés una magnífica audició on ens han 
mostrat tot el seu art i bon fer.

Per a ajudar a les famílies que requerisquen su-
port en la conciliació laboral i familiar durant el 
mes de juny a causa de la reducció de l’horari 
escolar, l’Ajuntament va crear l’escola vesperti-
na. Una iniciativa gratuïta per a les famílies. I és 
que, l’Ajuntament de Vilafamés, mitjançant una 
ajuda econòmica de la Diputació de Castelló, va 
subvencionar el servei.

APP de «Los Pueblos Más 
Bonitos de España»

L’Associació «Los Pueblos Más Bonitos de 
España» entre els quals es troba Vilafamés, 
ha presentat la seua pàgina web i APP mòbil 
per a promocionar els pobles que la integren.
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«Espinas» d’Iván Sáinz-Pardo guanya el premi al Millor 
Curtmetratge del FIV Vilafamés

Del 27 de juny al 2 de juliol Vilafamés s’ha conver-
tit en l’epicentre del cinema nacional i internacional 
gràcies a la primera edició del Festival Internacio-
nal de Curtmetratges de Vilafamés, FIV Vilafamés. 
Després d’una intensa setmana de projeccions per 
a públic general, va tindre lloc l’acte de lliurament de 
premis i l’emissió dels audiovisuals guanyadors. Un 
esdeveniment que va comptar amb gran assistèn-
cia de públic i va servir com a colofó per a la prime-
ra edició del Festival. Els aficionats al cinema han 
pogut gaudir de curtmetratges de primer nivell amb 
actors protagonistes amb una gran trajectòria a la 
seua esquena com Eva Isanta, Elena Furiase, Jordi 
Sánchez o Jon Plazaola. Així les coses, el jurat pro-
fessional ha sigut l’encarregat de decidir el premi a 
Millor Curtmetratge, a Millor Curt Provincial, a Millor 
Curt en Valencià, a Millor Actriu i a Millor Actor. 

«Espinas» d’Iván Sáinz-Pardo ha obtingut el guar-
dó a Millor Curtmetratge. El director val·lisoletà, es-
tablit actualment a Berlín, no ha pogut assistir a la 
gala, motiu pel qual va agrair el guardó a través d’un 
vídeo. En el seu lloc, el premi va ser recollit per la 
directora de producció del curtmetratge, Sofia Jor-
dán. Aitana Sánchez-Gijón, actriu principal del curt, 

ha sigut guardonada com a Millor Actriu pel seu tre-
ball en aquest projecte, on comparteix cartell amb 
José Sacristán. L’actriu també ha agraït el premi mi-
tjançant un vídeo, ja que no ha pogut assistir a l’es-
deveniment. Per part seua, el premi a millor actor ha 
sigut per a Iván Vigara pel seu paper en «Cristiano» 
d’Adán Pichardo. Quant al guardó a Millor Curt Pro-
vincial aquest ha sigut per a «Oddity» d’Anna Juesas 
i Germán Chazarra; i el de Millor Curt en Valencià per 
a «El bosc de la quimera» de Roberto Antonio Fer-
nández. Així mateix, a través de les votacions del 
públic assistent als cinc dies de projeccions, s’ha 
donat a conéixer el premi del Públic, per a «Mañana 
volveré» d’Hugo de la Riva. 

El FIV Vilafamés s’ha convertit ja en un referent ci-
nematogràfic i cultural a la província de Castelló. El 
festival ha comptat en la seua primera edició amb 
966 projectes presentats de 36 països i 48 curtme-
tratges projectats i una selecció final on el gran nivell 
i professionalitat d’actors i directors ha posat difícil 
l’elecció del jurat. A més, l’acollida per part del públic 
ha sigut excepcional, ja que cada jornada ha sigut 
presenciada per més de 150 persones, la qual cosa 
suposa prop del 10% de la població de Vilafamés.

La gran assistència de públic i la qualitat dels projectes presentats i 
projectats han marcat el rumb de la primera edició del Festival 

Premi «Hipòlit Garcia Andreu»
Amb motiu del FIV, Festival Internacional de Cine de Vilafamés, l’Ajuntament i l’organització del festival 
vol rendir un xicotet homenatge a un fill del poble, que per desgràcia ja no està entre nosaltres des de 
fa molts anys; però que va ser figura destacada en el món de l’animació dels anys setanta i vuitanta al 
nostre país. Per això mateix el premi al millor curtmetratge del FIV ha portat el seu nom: Hipòlit Garcia 
Andreu. 
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Presentació oficial del llibre 
«El Vilafamés foral»

Veïns i veïnes es van donar cita a l’espai cultural 
Quatre Cantons de Vilafamés per presenciar la pre-
sentació oficial del llibre «El Vilafamés foral». L’ac-
te va comptar amb explicacions del seu autor, José 
Luis Lorenz Andrés, qui va donar exactes i precises 
informacions dels continguts del llibre i de l’època 
medieval a Vilafamés.

La Banda Jove exhibeix 
el seu gran nivell amb un 
concert amb la de Nules

Els i les joves que conformen la Banda Jove de 
l’Associació Musical la Roca de Vilafamés van 
oferir un concert de gran nivell musical en la 
plaça Germanes Mas de Vilafamés. La banda va 
compartir escenari amb la Banda Jove de l’As-
sociació Musical Artística Nulense, en el marc 
de la XIX Campanya d’Intercanvi de Bandes, que 
se celebrarà fins al 13 d’octubre. A l’acte va acu-
dir un nodrit públic que va recompensar l’exhi-
bició amb un sonor aplaudiment. L’Associació 
Musical la Roca de Vilafamés és un dels orga-
nismes amb major pes en l’activitat cultural lo-
cal i amb major trajectòria al llarg de les últimes 
dècades. La Banda de Música adulta està com-
posta per més de 60 músics que protagonitzen 
actes tan importants com La Serenata del Bou 
o acompanyen processons i altres cercaviles al 
llarg de l’any.

L’Escola Canta

Els xiquets i xiquetes del CEIP Sant Miquel de Vilafa-
més van interpretar, el dissabte 11 de juny, la cantata 
«El Cor de la Terra» dins del programa L’Escola Canta. 
Cal indicar que també va participar la Banda de Música 
de Vilafamés.
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I Escola d’Igualtat i 
Prevenció de la Violència 

de Gènere

L’Ajuntament de Vilafamés, amb la voluntat d’oferir una 
formació bàsica en matèria d’igualtat i violència de gè-
nere per a totes les veïnes i veïns amb una metodologia 
àgil i flexible, ha organitzat la primera edició de l’Escola 
d’Igualtat i Prevenció de la Violència de Gènere. L’escola 
persegueix objectius com analitzar la realitat social amb 
una mirada igualitària, participar en el desenvolupament 
d’una societat per a homes i dones sense violències o 
reivindicar i practicar el bon tracte enfront del maltrac-
tament. La primera de les accions va ser un programa 
de conferències de professionals i expertes d’igualtat. El 
divendres 27 de maig va tindre lloc la primera sessió, on 
es van abordar qüestions com ara la història dels mo-
viments de dones, «Herstory vs History», els perfils no 
normatius en la història, la ciència o l’art. La docent va 
ser Ana Moltó, llicenciada en filosofia i agent d’igualtat. Al 
llarg del mes de juny es van organitzar cinc sessions més 
amb professionals amb punts de vista i lliçons diferents. 
«Dones i participació política. Trencant barreres» va ser el 
títol de la segona sessió del 3 de juny, a càrrec de M.Jo-
sé Montolio, sociòloga i agent d’igualtat. El 9 de juny es 
va parlar del moviment LGTBI, la seua història, reptes de 
futur i violència cap a les persones del col·lectiu. Aquesta 
sessió va ser a càrrec de Maria Navarro, treballadora so-
cial. Pel que fa a la quarta sessió, la doctora en Psicologia 
Eva Cifre va analitzar les barreres estructurals i subjecti-
ves en el treball d’homes i dones. Ana Beltrán va ser l’en-
carregada de la cinquena jornada el divendres 24 de juny, 
qui va abordar la temàtica d’igualtat en el món audiovi-
sual. Per clausurar l’escola es va fer una xarrada de la 
metgessa Vita Arrufat sobre salut sexual i reproductiva.

Concert de Sant Isidre

La Banda de Música de l’Associació Cultural la Roca 
va interpretar part del seu repertori per celebrar Sant 
Isidre. Una jornada plena de música i molta assis-
tència de públic. 

«Perfilant un poble» de 
Joan Miquel Ahís

L’espai cultural Quatre Cantons va acollir l’ex-
posició fotogràfica «Perfilant un poble», amb 
una recopilació d’imatges de la silueta urbana 
de la ciutat. Les fotografies retraten a Vilafamés 
des de punts de vista molt diferents entre si, 
amb estats meteorològics variats i amb punts 
de mirada canviants. 
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Festes
Música i tradició per Sant Miquel de Veremes

Més seguretat ciutadana a les Festes
En el marc de les Festes Patronals el consistori 
va augmentar els efectius de seguretat ciutadana 
respecte als anys anteriors a la pandèmia de la Co-
vid-19. Amb la finalitat de celebrar de manera res-
pectuosa i garantir el correcte desenvolupament 
de tots els esdeveniments, diversos cossos com la 
Guàrdia Civil o la Policia Local van tindre un major 
suport d’ambulàncies, vigilància privada o les vo-
luntàries del Punt Violeta.

El servei d’ambulàncies municipal, que s’ha licitat 
aquest mateix any, es va mantenir durant totes les 
nits amb esdeveniments, així com en els festejos 
taurins. A més, l’Ajuntament va contractar un ser-
vei de vigilància privada per a suport a les tasques 
de vigilància i protecció que es realitzen des de la 

Policia Local. Les unitats de Protecció Civil en van 
sumar els seus esforços en les tasques de protec-
ció i prevenció principalment mentre es desenvo-
lupaven les jornades taurines en el recinte de la 
plaça la Font.

Pel que respecta al Punt Violeta, diverses volun-
tàries, identificades amb un braçalet morat, van 
ser punt de consulta i de denúncia per a casos de 
violència masclista durant totes les Festes. El Punt 
Violeta va treballar conjuntament amb els altres 
cossos de seguretat per a protegir de l’assetja-
ment i actituds masclistes. Principalment, durant 
les nits, les voluntàries van estar presents en or-
questres i discomòbils per a ajudar en casos que 
ho pogueren requerir.
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Festes d’Agost participatives i multitudinàries
Amb un espectacular castell de focs artificials 
Vilafamés va tancar deu intensos dies de festes 
patronals. L’edil de festejos, Óscar Sánchez va 
mostrar la seua satisfacció “perquè la gent te-
nia moltes ganes de tornar a la normalitat. Han 
estat variades, participatives i multitudinàries 
als actes que s’han organitzat”.

Sánchez va indicar que “des del consistori no 
podem sinó agrair el paper de tots els que han 
fet possibles aquestes celebracions que afron-
tàvem amb molta il·lusió”.

Aquest any, a més, el cartell taurí ha brillat i això 
ha suposat l’arribada de centenars d’aficionats. 
Més enllà dels bous les disfresses, les activitats 
infantils, el patrimoni, el futbol, el concurs de 
postres, el correfoc, el musical, el sopar popular, 
les festes dels més joves, els actes religiosos, la 
Serenata al Bou, el teatre, la reina i les dames… 
han omplit la localitat d’alegria, diversió, bon 
ambient i uns dies inoblidables.

En setmanes prèvies es va celebrar la Nit 
del Canvi que suposava la presentació ofi-
cial de Maria Rubio Bernat com a reina 2022 
i de la seua cort d’honor Sara Puig Benages, 
Nerea Sánchez Trilles, Emma Martínez Mo-
reno, Júlia Gozalbo Sanz, Anna Monfort Car-
dà, Silvia Marzà Trilles, Lídia Càtedra Torlà 
i Rebeca Anglés Valls. Les joves van rebre 
l’esperat testimoni fester de la reina i cort de 
2018.
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La Paloma guanya el 
concurs de ramaderies
La ramaderia La Paloma, amb 141 punts, s’ha alçat amb la vic-
tòria en el concurs de ramaderies de Vilafamés. Ha sigut una 
victòria renyida, ja que el segon lloc ha sigut per al ferro de 
Germans Cali que ha recollit 139 punts. En tercera posició s’ha 
classificat el ferro de Miguel Parejo amb 110 punts. Germans 
Monferrer, amb 95 punts, ha ocupat la quarta posició tancant 
la classificació Hilari Príncep. D’aquesta manera, La Paloma 
ha aconseguit el premi de 300 euros atorgat per la Comissió 
de Festes per l’excel·lent nivell mostrat pels seus animals. El 
guardó per a la millor vaca ha sigut per a Vidriera, marcada 
amb el número 9 i pertanyent a Germans Monferrer. El premi 
del millor bou ha recaigut en Tendero, número 91 de la rama-
deria d’Hermanos Cali. Així doncs, la vaca Vidriera ha sigut la 
gran protagonista d’aquests festejos taurins en guanyar tam-
bé el premi honorífic al millor detall taurí, atorgat per l’A.C.T El 
Ratonero. El premi, valorat en 300 euros, l’ha assolit després 
de la complicada acció en la qual va aconseguir despenjar del 
mur del recinte taurí a un home.
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L’elevada participació destaca a la Setmana Cultural

El mes d’agost va començar amb diferents jornades 
culturals, esportives i festives abans de l’inici de les 
Festes Patronals. Amb activitats per a xicotets, com 
la Nit del Farolet, o per a adults, amb el IX Concurs de 
Paelles, veïns i veïnes de totes les edats han gaudit, 
a partir de la col·laboració i participació d’associa-
cions i organitzacions locals. L’A.C.T. El Ratonero va 
organitzar una sopar de «pa i porta» amenitzat amb 
música flamenca en directe a la Plaça Germanes 
Mas.

L’espai cultural Quatre Cantons ha sigut un dels 
principals escenaris que han acollit esdeveniments 
al llarg de la setmana. L’exposició «Com mengem, 
alimentació i medi ambient» va marcar l’inici de la 
Setmana Cultural, que va registrar desenes de visi-
tes durant els dos dies que es va mantenir la seua 
obertura al públic. L’Associació de Dones de Vila-
famés va organitzar aquest acte, igual que un taller 
de cuina o el taller «Residus Zero» que també van 
tindre lloc en Quatre Cantons. Els i les més xicotetes 

han pogut gaudir d’una setmana repleta d’esdeve-
niments. A més de la històrica nit del Farolet del di-
vendres 5 d’agost, en la qual es decoren melons amb 
formes i dissenys artístics en una cercavila per tota 
la localitat, també s’ha organitzat una marxa ciclista 
cap al Camp d’Aviació 442 o un concurs de pintura 
mural en la plaça Germanes Mas.

D’altra banda, aquesta setmana cultural també ha 
servit per a realitzar la subhasta dels cadafals per 
a les jornades taurines de les Festes Patronals. 
D’igual manera, s’ha dut a terme un homenatge a 
l’Associació de la Tercera Edat de Vilafamés amb 
l’actuació del Grup de Danses local. Desenes de per-
sones també van recórrer fins a la Font dels Piques 
una ruta senderista organitzada pel Club de Mun-
tanya de Vilafamés.

Com a tancament final, es van projectar els curtme-
tratges guanyadors del I Festival Internacional de 
Cinema de Vilafamés (FIV).
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Sant Antoni de la Basseta torna amb èxit de participació
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Partit Popular: 
La salut no es toca

A pocs mesos d’acabar la legislatura, Vilafamés 
encara espera el compliment de les promeses 
del govern socialista. Aquelles que ens van as-
segurar que hi hauria un nou centre de salut a 
l’altura de les necessitats d’un poble que defen-
sa el que per justícia mereix.

I Vilafamés demana una sanitat digna. Protegir 
la vida dels nostres veïns. I aquest govern ha 
demostrat el seu fracàs sense pal·liatius en ma-
tèria sanitària. Ni hi ha nou centre de salut ni la 
cobertura sanitària ha millorat per a les nostres 
famílies.

No tractem de vendre fum. És la dolorosa reali-
tat. A dia d’avui, les obres del centre auxiliar en-
cara no han començat. I el nostre poble fa cua 
al carrer per tal de rebre atenció mèdica i hem 
perdut el pediatre. Tenim el dubtós honor de ser 
l’únic poble que ha sigut incapaç de recuperar 
aquest especialista perquè les condicions del 
nostre centre són precàries.

El PSOE ha tingut sempre en el PP un aliat per 
aconseguir el que Vilafamés mereix. Però és 
evident que si no es treballa com cal no aple-
guen els resultats.

La proposta feta en 2019 des del Partit Popu-
lar per tal d’avançar, i que posteriorment es va 
convertir en una declaració conjunta de l’oposi-
ció, es va topar en el rebuig del govern del PSOE. 
La nostra iniciativa plantejava la reubicació del 
centre provisional a un lloc adequat amb garan-
ties per a usuaris i sanitaris. Malauradament, 
la resposta negativa del PSOE va provocar que 
s’allargaren innecessàriament durant 3 anys 
més les condicions tercermundistes de l’atenció 
sanitària que tenim al poble.

Un fracàs amb conseqüències per a tot el poble 
que, a més a més, va provocar que perdérem el 
servei de pediatria, tan necessari per a moltes 
famílies del nostre poble.

Hui la proposta del PSOE, que plantejava el tras-
llat del centre sanitari a barracons que haurien 
d’ocupar la plaça Ferrer Forns, segueix sense 
ser efectiva. Una plaça plena de vida i activitats 
que cauran quan es faça efectiu el seu compro-
mís. Perquè paraules i promeses, totes, però 
realitats, no cap.

Hui volem fer una crida a l’esperança. Perquè 
davant de tanta inoperància, hi ha futur i opor-
tunitats. I al PP estem convençuts que Vilafa-
més tindrà un centre de salut digne com mereix 
i el pediatre tornarà al poble i evitarà trasllats 
innecessaris. Ho farem possible amb un projec-
te rigorós i responsable, dedicat en cos i ànima 
al poble. Al PP estem il·lusionats i preparats per 
a aconseguir-ho. En humilitat i tot el treball que 
mereix Vilafamés. De la vostra mà veïns i veïnes 
per fer-ho possible!
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Aquesta legislatura ja està acabant-se i 
el pròxim any 2023 hi haurà eleccions. Al 
maig celebrarem les municipals i autonòmi-
ques, i el mes de novembre seran les elec-
cions generals, sempre que el Govern de 
coalició del PSOE i Unides Podem esgote la 
legislatura, cosa que esperem que siga així. 
Ja comencem a escoltar comentaris pel po-
ble de tota classe i és que alguns ja han en-
cetat la campanya electoral. No s’ha de perdre 
el temps i si aquests comentaris que solen ser 
mentides o mitges veritats fan mal, millor, més 
vots traurem! O això és el que pensen alguns! 
Mira que a pesar d’estar en minoria, al poble 
s’han fet moltes coses: com arreglar carrers, 
millora dels camins rurals del terme munici-
pal, restauració i condicionament d’edificis 
municipals, augmentar la dotació policial, po-
sar en marxa l’accés restringit i la circulació 
de vehicles pels carrers del conjunt histori-
coartístic amb el ‘passe veí’, modernitzar la 
il·luminació a la zona de l’eixample de Vilafa-
més… I tantes altres coses que ja vam recor-
dar al butlletí municipal anterior, però clar, la 
memòria és verda i se la va menjar un burro!  
 
S’han executat projectes i obres que en un 90% 
han estat aprovades per majoria en sessió 
plenària per tots els partits polítics, si no, per 
unanimitat; o bé han estat acceptades les seues 
partides pressupostàries, per tant, la seua exe-
cució a l’hora de votar el pressupost anual. Però 
que ara són objecte de debat tant a les xarxes 
o com pel carrer, per alguns que volen fer soro-
ll i que han agafat la funció d’inspectors d’obra 
per veure que fem, que no fem i com ho fem!  
A tots eixos que només fan que criticar i que se-
gons diuen —per les seues xarxes, o al carrer o al 
bar —, ho farien millor; només volem dir-los que 
s’impliquen verdaderament i que es posen a qual-
sevol llista electoral per entrar com a regidors a 

l’Ajuntament i treballar pel poble. I treballar com 
estan fent ara l’equip de govern, sense cobrar. 
Perquè malgrat de no parar de fer coses i exe-
cutar projectes hi ha qui tot li sembla mala-
ment i a tot posa pega. Això sol passar sem-
pre — mai no plou a gust de tots! —, però 
ara, damunt de les eleccions més encara. 
També hi ha qui està ja fent càbales per veu-
re quina serà la nostra llista i qui l’encapçalarà 
— que si Abel se’n va d’alcalde al poble de la 
dona —, o bé — que si la llista l’encapçalarà 
Lledó— i un fum de desgavells més. Bé, doncs, 
el que ja hem dit, que es posen ells a la llista. 
 
I pels esdeveniments succeïts a raó del cen-
tre sanitari, també parlen. Si no fem, perquè no 
fem res i si ho fem, sempre amb responsabili-
tat, perquè ho fem. Doncs bé, és la decisió més 
honesta que podien prendre tot l’equip de go-
vern al complet, recolzats per l’agrupació local 
del PSPV-PSOE en tot moment. Les gestions 
que s’han fet des que estem en el govern han 
estat moltes i constants, i encara que portem 
unes sigles, l’equip del govern està per a servir 
als veïns i veïnes de Vilafamés. Per això mateix 
deixant de banda la nostra política de partit, 
hem pres aquesta valenta decisió i sempre bus-
cant el benefici del poble. Mentre que l’oposi-
ció sí que està fent, quan ens critiquen tant, una 
política partidista amb aquest tema del centre 
de salut; quan a qui haurien d’exigir és a la Con-
selleria de Sanitat que és la que ha d’executar 
tot el projecte i construir el Centre de Salut, do-
nat que és la seua competència i no de l’Ajun-
tament com s’ha anat dient pel poble i, també 
en notes de premsa publicades per l’oposició. 
 
Però encara, així i tot, els deixarem parlar, que 
per això no es paga, però que ens deixen també 
treballar. I això anem a fer, continuar treballant 
pel poble fins al dia de les eleccions.

PSPV-PSOE:
Ja s’arrimen les eleccions!
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Triem Vilafamés: 
Il·lusió per continuar

Han passat més de tres anys des que part de la  
ciutadania ens va votar a nosaltres, Ana i Car-
los, consolidant el projecte iniciat per Triem en 
2015.

La impossibilitat de vertebrar un govern de pro-
grés en 2019 no va ser un obstacle per conti-
nuar treballant, aprenent i sempre escoltant la 
gent. Per això, també des de l’oposició hem su-
mat i hem construït, donant suport a l’equip de 
Govern molt sovint. Com a exemple, els Pressu-
postos. Amb la seua aprovació s’han incorpo-
rat propostes de Triem-Compromís com ara la 
construcció d’un centre de dia per a gent gran, 
regulació de l’abocament de purins al terme, la 
contractació de tres policies municipals, l’ade-
quació del carrer Carreró o el funcionament de 
l’oficina de turisme que de moment s’ha fet amb 
una empresa.

Estem satisfets pels èxits aconseguits, però no 
és prou. Per això seguirem vigilants perquè els 
acords es facen realitat; continuarem reclamant 
per dotar de places de tècnics de turisme o rei-
vindicant videovigilància en zona esportiva i 
educativa.

Hem sumat per avançar, presentant mocions 
conjuntes amb els altres partits, però també 
hem donat un colp damunt la taula quan ho 
hem considerat necessari, doncs som l’oposi-
ció, i hem fiscalitzat l’acció de govern buscant 
en l’alternativa i la crítica en positiu, pensant en 
com fer la millor proposta per al nostre poble.
Hem preguntat incansablement (i continuem 
fent-ho) per aquells temes que encara no s’han 
resolt, com és el centre de salut definitiu i el 
canvi de centre de salut provisional; hem es-
tat al costat del veïnat en la lluita per evitar que 
la MAT, imposada des del Govern de Madrid, 
travesse el nostre territori; hem apostat i pro-

mocionat projectes energètics locals, que ens 
proporcionen autoabastiment sense les grans 
infraestructures que amenacen el nostre pai-
satge privilegiat. Reclamem una ordenança de 
regulació de col·locació d’energies renovables 
d’autoconsum i que respecte el BIC.

Tenim il·lusió per continuar, perquè a les butxa-
ques portem molts projectes que poden millorar 
la vida dels veïns i veïnes de la localitat. 

Ens preocupa, i molt, l’emergència climàtica. I 
davant els dubtes, a Triem-Compromís optem 
per la transparència, la participació i la informa-
ció. I per això organitzàrem la xarrada amb Pau-
la Tuzón, Secretaria Autonòmica d’Emergència 
Climàtica. La conclusió va ser que cal avançar 
en la implantació de l’energia solar, amb auto-
consum i projectes cooperatius, sense deixar 
que els grans capitals s’apoderen del territori. 
Però aquest greu problema no passa únicament 
per l’energia. Cal ser creatius i ambiciosos per 
crear una nova mobilitat més eficient i amb car-
bonització zero.

Enguany s’han batut registres de dies amb ona 
de calor. Malauradament, és una situació que 
es repetirà en propers estius, mentre cada ve-
gada plourà menys. Calen inversions públiques 
perquè els nostres boscos no desapareguen per 
causa del foc: es necessiten camps cultivats 
que envolten les masses arbòries, boscos ne-
tejats amb criteris forestals i de sostenibilitat, 
que absorbisquen tot el diòxid de carboni pos-
sible. Calen polítiques d’inversions als pobles 
xicotets, com el nostre, que arrelen la població, 
que garantisquen un futur prop del territori, ací a 
casa. Per tal d’aconseguir que els joves i els no 
tan joves; les dones i els homes d’aquest poble; 
les jubilades i les persones treballadores.... tots 
i totes tinguem un futur millor ací, en Vilafamés.
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